
 

24. januar 2011

I henhold til Inatsisartuts forretningsorden § 37 fremsætter jeg hermed nedenstående spørgsmål 

til Naalakkersuisut:

Spørgsmål til Naalakkersuisut:

Medlem af Naalakkersuisut for Indenrigsanliggender, Natur og Miljø lovede under be-

handlingen af punkt FM2010/43 (liberalisering af returflaskesystemet), at ville udføre en 

livscyklusanalyse af emballageområde.

På denne baggrund har jeg følgende spørgsmål:

1. Hvor langt er den lovede livscyklusanalyse af emballageområdet nået?

2. Er der planer om en liberalisering af returflaskesystemet?

(Medlem af Inatsisartut Andreas Uldum, Demokraterne)

Begrundelse:

I dag kan man i de fleste steder i Grønland kun købe kulsyreholdige drikke i bestemte returfla-

sker. I Øst- og Nordgrønland må øl og sodavand dog også sælges på dåser, som indgår i et retur-

system. De gældende regler, er således fastsat med hensigten, at beskytte miljøet. 

Demokraterne vil gerne have undersøgt, om det er muligt at liberalisere returflaskesystemet, så 

det fremover kan blive muligt, at købe og sælge andre former for flasker og dåser. Vi vil derfor 

gerne have undersøgt, om et returflaskesystem baseret på flasker er mere miljøvenligt end et sy-

stem baseret på dåser, dette i forhold til “vugge-til-grav-princippet”, hvor også den miljøpåvirk-

ning, som ligger i transport, rensning af flasker etc. indregnes.

Spørgsmålet bedes besvaret inden for en frist på ti arbejdsdage.


